
Rada Miejska w Zbąszynku VIII kadencja Samorządu 

2018-2023 

 

1 

 

PROTOKÓŁ  Nr LX/2023 

z przebiegu LX zwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku 
z dnia 28 grudnia 2023 roku 

 
Przewodniczący Rady Jan Mazur powitał radnych, Burmistrza Zbąszynka Wiesława 
Czyczerskiego, Sekretarza Jana Makarewicza oraz Skarbnika Gminy Anetę Nawracała, 
Kierownik OPS Panią Katarzynę Rucioch oraz mieszkańców i otworzył obrady LX zwyczajnej 
sesji Rady Miejskiej w Zbąszynku o godz. 1500. Jednocześnie stwierdził, że zdalnie obecnych 
jest 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
Przewodniczący Rady Jan Mazur poprosił wszystkich o powstanie i uczcił minutą ciszy zmarłą 
śp. Joanne Chudy-Fedko. 
/Listy obecności radnych oraz kierownictwa Urzędu stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego 
protokołu/.  
 
Do pkt.2 
 

Przyjęcie porządku obrad 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 
5. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 
6. Uchwalenie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024-2037 
7. Uchwalenie budżetu Gminy Zbąszynek na 2024 rok 
8. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2024 rok 
9. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 rok 
10. Projekt Nr 1 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2023 rok 
11. Projekt Nr 2 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zbąszynek 

na lata 2024-2037 
12. Projekt Nr 3 w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Zbąszynek na 2024 rok 

 

• odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Zbąszynek  
na 2024 rok wraz z informacją o sytuacji finansowej Gminy oraz prognozą 
zadłużenia  

• odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

• odczytanie opinii Komisji Rady 

• odczytanie stanowiska Burmistrza do opinii i wprowadzenia autopoprawek do 
projektu uchwały budżetowej 

• odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z autopoprawkami 

• dyskusja nad projektem budżetu 

• głosowanie nad uchwałą budżetową 
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13. Projekt Nr 4 w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy Zbąszynek 
14. Wolne wnioski i informacje 
15. Zakończenie obrad. 

 Przewodniczący  Rady Jan Mazur zgłosił zmianą do porządku obrad. 

Porządek obrad po zmianie: 

1. Otwarcie sesji 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 
5. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym 
6. Projekt Nr 1 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2023 rok 
7. Projekt Nr 2 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zbąszynek na lata 2024-2037 
8. Projekt Nr 3 w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Zbąszynek na 2024 

rok 
• odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Zbąszynek na 

2024 rok wraz z informacją o sytuacji finansowej Gminy oraz prognozą zadłużenia  

• odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

• odczytanie opinii Komisji Rady 

• odczytanie stanowiska Burmistrza do opinii i wprowadzenia autopoprawek do 
projektu uchwały budżetowej 

• odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z autopoprawkami 

• dyskusja nad projektem budżetu 

• głosowanie nad uchwałą budżetową 

9. Projekt Nr 4 w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy Zbąszynek 
10. Projekt Nr 5 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 

trybu zawarcia umowy najmu na nieruchomość gminną 
11. Wybór kandydata na ławnika w wyborach uzupełniających na kadencję 2024-2027 

 

• odczytanie opinii z dnia 28.12.2023 r. Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów 
na ławników 

• tajne głosowanie w sprawie wyboru ławnika na kadencję 2024 – 2027 

• odczytanie wyników wyborów 

12. Projekt Nr 6 w sprawie wyboru ławnika na kadencję 2024 – 2027 
13. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2024 rok 
14. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 rok 
15. Wolne wnioski i informacje 
16. Zakończenie obrad 
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Przewodniczący Rady zapytał czy są dodatkowe uwagi i propozycje do porządku obrad, po 
czym zarządził głosowanie nad jego przyjęciem.  
Po wyświetleniu wyników głosowania, Przewodniczący Rady odczytał, że w głosowaniu udział 
wzięło 14 radnych, porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt. 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady 
 

Przewodniczący Rady Jan Mazur poinformował radnych, że protokół został radnym przesłany 
drogą elektroniczną, do tej pory nie wpłynęły uwagi, jeżeli taki stan się utrzyma to zostanie on 
przyjęty w pkt. 15  porządku obrad. 
 
Do pkt. 4 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym 
 
Przewodniczący Rady Jan Mazur poinformował, że treść sprawozdania z działalności  
w okresie międzysesyjnym została radnym przesłana drogą elektroniczną.  
/Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt. 5 

Informacja z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym 
 
Przewodniczący Rady Jan Mazur poinformował, że informacja o działaniach Burmistrza 
Zbąszynka w okresie międzysesyjnym zostanie radnym przesłana drogą elektroniczną. 
/Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/. 
 
W uzupełnieniu do sprawozdania dołączona została informacja z działalności referatów 
Urzędu Miejskiego w okresie międzysesyjnym, którą radni otrzymali wcześniej drogę 
elektroniczną. 
Radny Marek Pych zapytał czy w związku z przekazaniem byłej samochodówki dla CKZiU  czy 
będą  ponoszone  koszty inwestycyjne w 2024 dla adaptacji obiektu? 
Burmistrz Zbąszynka odpowiedział, że obiekt został przekazany w złym stanie, został przejęty 
za zadłużenie podatkowe. W roku 2024 nie będziemy wprowadzać środków potrzebnych na  
utrzymaniem obiektu. Czekamy na środki z KPO, które będzie można wykorzystać na 
szkolnictwo zawodowe, jeśli pojawi się możliwość by takie środki uzyskać, będziemy składać 
wnioski o dofinansowanie. Burmistrz Zbąszynka przypomniał, że  z firmy IKEA pozyskaliśmy 
HOMAK, który obecnie składowany jest w magazynach firmy IKEA. Chcemy przygotować 
pomieszczenie, tak by młodzież ucząca się przedmiotów zawodowych mogła z niego korzystać. 
Taki jest cel. 
/Informacja z działalności referatów UM w okresie od 28 listopada 2023 r. do 28 grudnia 2023 
r.- stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu/. 
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Do pkt. 6 
Projekt Nr 1 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2023 rok 

 
Skarbnik Aneta Nawracała przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 
budżetowej Gminy Zbąszynek na 2023 rok oraz omówiła zmiany wprowadzane do budżetu na 
2023 roku. 
Przewodniczący Rady Jan Mazur zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 14 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LX/73/2023 
w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Zbąszynek na 2023 rok. 
/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/. 
/Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt. 7 
Projekt Nr 2 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zbąszynek na 
lata 2024-2037 
 
Skarbnik Aneta Nawracała przedstawiła treść projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zbąszynek na lata 2024 -2037. 
Przewodniczący Rady Jan Mazur zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 14 radnych, jednogłośnie  podjęła Uchwałę  
Nr LX/74/2023 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zbąszynek 
na lata 2024 -2037. 
/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu/. 
/Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt. 8 
Projekt Nr 3  w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Zbąszynek na 2024 rok 

 

•odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Zbąszynek na 2024 rok 
wraz z informacją o sytuacji finansowej Gminy oraz prognozą zadłużenia  
Przewodniczący Rady Jan Mazur poinformował, że ww. projekt został szczegółowo 
przeanalizowany na posiedzeniach Komisji Stałych Rady 12 grudnia br. 
/Projekt budżetu Gminy Zbąszynek na 2024 rok wraz z uzasadnieniem, informacją o sytuacji 
finansowej Gminy Zbąszynek, prognozą zadłużenia w roku budżetowym i kolejnych latach oraz 
projektem WPF, przekazane w dniu 14 listopada 2023 r., stanowią załącznik nr 11 do 
niniejszego protokołu/. 
 

•odczytanie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski zapoznał radnych z Uchwałą Regionalnej Izby 
Obrachunkowej Nr 583/2023 w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok. 
Radni zostali również zapoznani z Uchwałą RIO Nr 584/2023 w sprawie opinii dotyczącej 
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możliwości sfinansowania deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Gminy 
Zbąszynek na 2024 rok, przesłaną elektronicznie do wiadomości wraz z przedstawioną wyżej 
Uchwałą RIO.  
/Obie Uchwały, tj. Uchwała Nr 583/2023 w sprawie opinii o projekcie uchwały budżetowej na 
2024 rok oraz Uchwała Nr 584/2023 w sprawie opinii dotyczącej możliwości sfinansowania 
deficytu ustalonego w projekcie uchwały budżetowej Gminy Zbąszynek na 2024 rok stanowią 
załączniki nr 12 i 13 do niniejszego protokołu/.  
 

•odczytanie opinii Komisji Rady 
Przewodniczący Rady Jan Mazur odczytał treść opinii Komisji Stałych Rady o projekcie 
budżetu Gminy Zbąszynek na 2024 rok. 
/Ww. opinia stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu/. 
 

•odczytanie stanowiska Burmistrza do opinii i wprowadzenia autopoprawek do projektu 
uchwały budżetowej 
Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski odczytał stanowisko do opinii oraz autopoprawki do 
projektu.  
 

•odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z autopoprawkami 
Skarbnik Gminy Aneta Nawracała odczytał projekt uchwały budżetowej wraz z 
autopoprawkami. 
 
 

•dyskusja nad projektem budżetu 
Przewodniczący Rady Jan Mazur otworzył dyskusję nad projektem budżetu. 
Przewodniczący Rady przypomniał, że projekt został omówiony na posiedzeniach Komisji 
Stałych i zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego projektu.  
Radny Łukasz Szymański  dopytał o remont podestu na placu zabaw w Chlastawie, czy jest to 
zadanie , które będzie realizowane, ponieważ nie zostało wpisane do budżetu. Podkreślił, że 
zależy od tego aktywizacja mieszkańców. Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski 
odpowiedział, że zadanie uzgodniono z Radą Sołecką, część środków  na zadanie jest 
przeznaczona z funduszu sołeckiego, są również prowadzone rozmowy z Ikeą w sprawie 
dofinansowanie do tego zadania. Są to bieżące inwestycje, które będą realizowane. 
Radny Marek Pych podziękował za profesjonalne przygotowanie projektu uchwały 
budżetowej na 2024 rok, co ma również swoje odzwierciedlenie w przedstawionej opinii RIO. 
Ponadto Radny Marek Pych zwrócił uwagę, że brak w budżecie zadania dotyczącego 
podłączenia do kanalizacji szkoły Podstawowej w Dąbrówce Wielkopolskiej. Radny dopytał 
również o remont nawierzchni i odwodnienia pod mostami Kosieczyńskimi w kontekście 
zamknięcia ulicy Kosieczyńskiej i Okrężnej. Dopytał o zwiększone zapotrzebowanie na środki 
na remont Bronikowa, Chlastawskiej i Rogozińca  
Burmistrz Zbąszynka odpowiedział, że przetarg został unieważniony, zostały przeprowadzone 
rozmowy z innymi wykonawcami, które mogłyby się podjąć zadania. Przetarg jest na nowo 
rozpisany i ogłoszony. Dodatkowo umowa zawiera zabezpieczenie, w momencie drastycznego 
wzrostu cen, będzie można aneksować umowę. 
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Dopowiedział, że niestety część istotnych  i ważnych projektów, zostało odrzuconych z uwagi 
na brak środków w budżecie, zadania planujemy zgodnie ze środkami, które mamy 
zaplanowane w budżecie. 
W temacie zamknięcia drogi to pod mostami będzie ona wykluczona w końcowym etapie.  
Radny Marek Pych zapytał czy doga w Kręcku zostanie uporządkowana, nie zostało to zadanie 
również wpisane do przyszłorocznego budżetu, dodatkowo dopytał, że na rok następny oraz 
na kolejne lata zostały wpisane wymiany lamp. Jakich ulic dotyczą wymiany? I czy jest to 
zadanie realizowane z  projektu?  
Odnosząc się do powyższego, Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski odpowiedział, w 
sprawie drogi w Kręcku,  jest to uzależnione od możliwości budżetowych w danym roku. 
Natomiast w sprawie lamp dopowiedział, że zadanie dotyczy całej gminy, jest to program, 
„Rozświetlona Polska”, dotyczy wymiany lamp na  energooszczędne dla całej Gminy.  
Następnie Przewodniczący Rady Jan Mazur zarządził głosowanie.  
Rada Miejska podjęła  jednogłośnie w obecności 14 radnych Uchwałę Nr LX/75/2023 w 
sprawie uchwalenia uchwały budżetowej Gminy Zbąszynek na 2024 rok. 
 
Przewodniczący Rady Jan Mazur podziękował radnym za jednomyślność w sprawie przyjęcia 
budżetu na rok 2024r., pogratulował Panu Burmistrzowi, Pani Skarbnik oraz  wszystkim, 
którzy wzięli udział w przygotowaniu budżetu na kolejny rok.  
Burmistrz Zbąszynka podziękował za zaufanie oraz merytoryczne dyskusje, ponadto 
podkreślił, że dobrze byłoby realizować więcej zadań. Staramy się jak najlepiej wykorzystać 
środki uzyskane z zewnątrz i czasem przesuwamy środki na różne zadania, najważniejsze by 
mieszkańcy jak najlepiej korzystali z naszych inwestycji. 
/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/. 
/Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt. 9 
Projekt Nr 4 w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy Zbąszynek. 

 
Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy Zbąszynek. 

Przewodniczący Rady Jan Mazur zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 14 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LX/76/2023 w 

sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Gminy Zbąszynek. 

/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/. 
/Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt. 10 
Projekt Nr 5 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy najmu na nieruchomość gminną. 
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Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy najmu 

na nieruchomość gminną. 

Przewodniczący Rady Jan Mazur zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 14 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LX/77/2023 w 

sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy najmu na nieruchomość gminną. 

 
/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/. 
/Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt. 11 
Wybór kandydata na ławnika w wyborach uzupełniających na kadencję 2024-2027. 

 

Przewodniczący Zespołu  ds. zaopiniowania kandydatów na ławników Andrzej Budych 

odczytał opinię z dnia 28.12.2023 r. Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Mazur zarządził tajne głosowanie poprzez 

naciśniecie na panelu odpowiedniego przycisku.  

Przewodniczący Rady Jan Mazur odczytał wynik głosowania. Kandydatka na ławnika Pani 

Kamila Graj otrzymała 14 głosów na TAK. 

 
Do pkt. 12 
Projekt Nr 6 w sprawie wyboru ławnika na kadencję 2024 – 2027 
 

Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski przedstawił treść projektu uchwały w sprawie 

wyboru ławnika na kadencję 2024 – 2027. 

Przewodniczący Rady Jan Mazur zapytał czy są dodatkowe zapytania do przedstawionego 
projektu uchwały, po czym zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 14 radnych, jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr LX/78/2023  w 

sprawie wyboru ławnika na kadencję 2024 – 2027. 

/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/. 

/Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt. 13 
Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Zbąszynku na 2024 rok 
 
Przewodniczący Rady Jan Mazur omówił sprawy związane z projektem planu pracy Rady 
Miejskiej na 2024 rok. Radni otrzymali treść projektu planu pracy Rady na 2024 drogą 
elektroniczną. 
Następnie Pan Jan Mazur zapytał radnych czy do przedstawionego planu pracy mają uwagi, 
propozycje bądź zastrzeżenia.  
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Następnie Przewodniczący Rady Jan Mazur zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 14 radnych, jednogłośnie przyjęła plan pracy Rady Miejskiej na 
2024 rok. 
/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/. 
/Plan pracy Rady Miejskiej na2024 rok stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt. 14 
Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2024 rok 
 
Przewodniczący Rady Jan Mazur poinformował, że projekt planu pracy Komisji Rewizyjnej na 
2024 rok był jednym z tematów posiedzenia tejże Komisji w dniu 12.12.2023 r. do jego treści 
nie wpłynęły żadne uwagi. 
Przewodniczący Rady Jan Mazur zarządził głosowanie. 
Rada Miejska w obecności 14 radnych, jednogłośnie przyjęła plan pracy Komisji Rewizyjnej 
na rok 2024. 
/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/. 
/Plan pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2024  stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
 
Do pkt. 15 

Wolne wnioski  i informacje 
 

Przewodniczący Rady Jan Mazur serdecznie powitał Starostę Świebodzińskiego 
Zbigniewa Szumskiego, który jest obecny na dzisiejszej sesji z uwagi na podpisanie deklaracji 
współpracy pomiędzy powiatem świebodzińskim a Gminą Zbąszynek w zakresie infrastruktury 
drogowej na lata 2024-2029. 

W pierwszej kolejności głos przy mównicy zabrał Starosta Świebodziński Zbigniew 
Szumski, który powiedział, że deklaracja jest elementem działań pomiędzy powiatem a gminą. 
Deklaracje  podpisywane są na terenie wszystkich Gmin. Przedstawił problem powiatów oraz 
to, że drogi są problemem inwestycyjnym. Podniósł temat, że są potrzeba środków 
finansowych na ich naprawę. W Gminie Zbąszynek jest konieczność uporządkowania sieci 
drogowej, gminnej i powiatowej. Ponadto Starosta podziękował, za dobre wspólne 
rozwiązania oraz współpracę z Gminą Zbąszynek.  Zwrócił uwagę, że najważniejsze by  
wspólnie rozwiązywać problemy dotyczące społeczności.  
Następnie głos zabrał Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski, podziękował za dobrą 
współpracę oraz za końcowy efekt przeprowadzonych inwestycji na terenie naszej Gminy. 
Dopowiedział, że nie tylko łączą nas drogi, ale również sprawy oświatowe, straż i policja. że 
deklaracja jest dokumentem o wieloletnim programie współpracy , przedstawia jakie zadania 
powinny być realizowane. Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski  odczytał treść zawartej 
deklaracji  pomiędzy powiatem świebodzińskim a Gminą Zbąszynek w zakresie infrastruktury 
drogowej na lata 2024-2029. 
Następnie Starosta Świebodziński Zbigniew Szumski oraz Burmistrz Zbąszynka Wiesław 
Czyczerski  podpisali deklarację. 

Starosta Świebodziński Zbigniew Szumski złożył najserdeczniejsze życzenia 
Noworoczne spokoju, zdrowia oraz stabilizacji zawodowej. 
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Przewodniczący Rady Jan Mazur zapoznał radnych z roczną frekwencją radnych w roku 2023 
oraz przedstawił podsumowanie działalności Rady Miejskiej w Zbąszynku w 2023 roku.  
/Informacja nt. rocznej frekwencji radnych w 2023 r. i podsumowanie działalności Rady  
w 2023 roku stanowią załączniki nr 27 i 28 do niniejszego protokołu/. 
 
W dalszej części przyjęto sprawozdania z działalności Komisji Stałych. 
/Sprawozdania z działalności poszczególnych Komisji Stałych stanowią załączniki  
nr 29,30,31,32 i 33 nr do niniejszego protokołu/.  
 
Radny Marek Pych zadał ponownie pytanie co to za środki dotyczące  rozświetlenia i wymiany 
lamp wpisane do WPF oraz z czego to wynika.  
Burmistrz odpowiedział, że zadanie na ten moment jest zawieszone natomiast środki w 
budżecie zostały zabezpieczone, być może zadania będą realizowane. Na dzień dzisiejszy 
kwota pozyskanych środków widnieje w budżecie.  
Radny dopowiedział, że deklaracja podpisana przez Starostę oraz Burmistrza dotyczy 
wcześniej podjętych umów na realizację zadań, dodatkowo deklaracja zawiera zapis o 
uporządkowaniu dróg gminnych i powiatowych. 
Burmistrz Zbąszynka Wiesław Czyczerski odpowiedział, że dokument zawiera program 
współpracy na cała kadencję 2024-2029, są tam umowy, które zostały już podpisane i będą 
realizowane oraz inne zadania. Zwrócił uwagę, że najważniejszym jest zapis o uporządkowaniu 
dróg powiatowych i gminnych. 
Radny Łukasz Szymański zwrócił się w sprawie drogi 302 (z Kosieczyna), brak jest właściciela 
drogi, na drodze są dziury jest  ona  niebezpieczna, do kogo składać interpelację w razie 
uszkodzenia auta , kto jest zarządcą drogi. 
Burmistrz Zbąszynka odpowiedział, że jesteśmy po rozmowach ze Starostwem i dziury zostaną 
zabezpieczone. 
Radny Łukasz Szymański zapytał, co wiadomo w kwestii biogazowni w Kosieczynie. 
Burmistrz Zbąszynka odpowiedział, że z tych informacji, które docierają to jest firma, która 
posiada wszelkie zgodny, natomiast brak pozwolenia na budowę z uwagi na brak podpisanej 
umowy na grunt, na którym miałaby się znajdować. 
Starosta Świebodziński Zbigniew Szumski dopowiedział, że w sprawie drogi 302 czekamy na 
protokoły, jak wszystkie formalności będą dopięte to formalnie przejmiemy drogę. 
Dodał też, że wszelkie inwestycje drogowe zapisane są w deklaracji natomiast porządkowanie 
ich w kolejności są wywoływane podejmowaniem uchwał.  
 
 Przewodniczący Rady Jan Mazur zapoznał z korespondencją, która wpłynęła do biura rady  
w okresie międzysesyjnym. 
 
Przewodniczący Rady Jan Mazur poinformował o planowanych posiedzeniach Konwentu, 
Komisji i sesji Rady w styczniu 2024 roku. 

 
Przewodniczący Rady Jan Mazur podziękował za merytoryczną debatę. Pracownikom 
jednostek organizacyjnych, sołtysom, przedstawicielom organizacji i stowarzyszeń, 
dyrektorom placówek oświatowych oraz pracownikom Urzędu Miejskiego w Zbąszynku 
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podziękował za realizację zamierzeń w 2024 roku. Jednocześnie wszystkim życzył Szczęśliwego 
Nowego Roku. 
Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji Rady został radnym 
przesłany drogą elektroniczną i nie wpłynęły żadne uwagi co do jego treści. Następnie zarządził 
głosowanie nad jego przyjęciem. 
Przewodniczący Rady Jan Mazur stwierdził, że w wyniku głosowania protokół z LIX 
zwyczajnej sesji z dnia 27 listopada br. został przyjęty jednogłośnie, w obecności 14 radnych. 
/Rozkład głosowania stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/. 
 
Do pkt. 16 
 
Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Rady o godzinie 17:10 i zamknął LX 
zwyczajną sesję Rady Miejskiej. 

Protokołowała:                                         Przewodniczący obrad 

Magdalena Tomaszewska       Jan Mazur 

 

Protokół otrzymują: 

1. Burmistrz Zbąszynka 
2. Sekretarz Gminy 
3. Skarbnik Gminy 
4. Przewodniczący Rady 


